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Vedr. Udmøntning af 500 mio. kr. til øget kvalitet i daginstitutioner 
 
Kommunerne har med finansloven for 2012 fået årligt 500 mio. kr. til øget kvalitet i 
daginstitutionerne. BUPL har dokumenteret, at kun ca. halvdelen er udmøntet efter 
hensigten. Dette svarer til Økonomi- og Indenrigsministeriets beregning, som dog er 
behæftet med betydelig usikkerhed.  
 
Alligevel hævder KL nu på baggrund af en rundspørge til kommunerne, at der er 
udmøntet hele 525 mio. kr. til formålet. Altså en fuld udmøntning - og lidt til.  
 
BUPL stiller sig helt uforstående overfor dette. Dels har vi - ligesom Økonomi- og 
Indenrigsministeriet - med en detaljeret analyse af de enkelte kommuners budgetter 
dokumenteret det modsatte (se bilag). Dels har flere større kommuner direkte 
indrømmet, at ikke alle midler er brugt til at øge kvaliteten i daginstitutionerne.  
 
Til foråret skal der forhandles om kommunernes økonomi for 2015. Hvis denne 
forhandling skal foregå på et tilstrækkeligt oplyst grundlag, må der forinden skabes 
den fornødne klarhed over sagen. KL bør fremlægge sin dokumentation og Økonomi- 
og Indenrigsministeriet bør tage initiativ til en selvstændig og mere objektiv 
afdækning.  
 
Uanset hvad afdækningen måtte fortælle, så bør regeringen med den kommende 
kommuneaftale insistere på, at kommunerne fremadrettet i deres budgetter eksplicit 
gør rede for, hvorledes de har udmøntet deres andel af de 500 mio. kr. og med 
hvilket resultat for kvaliteten og personalenormeringerne. Det ville være både logisk 
og naturligt i lyset af, at kvalitet i daginstitutioner er et prioriteret politisk 
satsningsområde.  
 
Mange kommuner har rent faktisk udmøntet midlerne efter hensigten. Det er meget 
positivt. Problemet er de kommuner, der helt bevidst vælger at bruge pengene på 
noget andet. Helt eller delvist. Det er uacceptabelt og udgør et problem for de børn, 
der ikke får det kvalitetsløft i hverdagen, som et folketingsflertal har ønsket.  
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Såfremt udvalgene ønsker det, står jeg til rådighed for en uddybning - evt. i form af et 
foretræde.  
 
 
 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Henning Pedersen 
Formand for BUPL 
 
 
Vedlagt: BUPL-notat om kommunernes udmøntning af de 500 mio. kr.  


